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Protokół 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej 
Rady Powiatu Bydgoskiego  

w dniu 19 marca 2015r. o godz. 12.30 
w s. 408 Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy 

 

  Posiedzenie poprowadziła pani Maria Płotkowska – Przewodnicząca Komisji 
Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej Rady Powiatu Bydgoskiego, która  
po otwarciu obrad stwierdziła quorum. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do pro-
tokołu. 

 Następnie Przewodnicząca Komisji przedstawiła Radnym planowany porządek 
posiedzenia (załącznik nr 2 do protokołu), który przyjęty został w głosowaniu jedno-
myślnie (w punkcie drugim porządku obrad obecnych było 8 członków Komisji). 

  W dalszej części obrad, Radni jednomyślnie przyjęli protokół z poprzedniego 
posiedzenia Komisji w dniu w dniu 12 lutego 2015r. (w punkcie trzecim porządku  
obrad obecnych było 8 członków Komisji). 

 W punkcie 4 porządku obrad, pani Maria Strąk – Dyrektor Wydziału Edukacji, 
Kultury i Sportu Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy przedstawiła Radnym  reali-
zowane przez Starostwo zadania z zakresu kultury, sportu i turystyki w 2014r. Mate-
riał pisemny stanowi załącznik nr 3 do protokołu. Członkowie Komisji nie wnieśli 
uwag do przedłożonej informacji (w punkcie czwartym porządku obrad obecnych było 
9 członków Komisji – doszła Radna Małgorzata Niedźwiedzka). 

  W punktach 5 – 7 porządku obrad, pani Arleta Miłuch – Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Bydgoszczy przedstawiła sprawozdanie z działalności 
PCPR-u i szczegółowo omówiła zadania powiatu z zakresu pomocy społecznej i pie-
czy zastępczej oraz udzieliła wyczerpujących wyjaśnień na zadawane przez Radnych 
pytania. Obszerna informacja pisemna stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Członko-
wie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania (od punktu piątego  
porządku obrad obecni byli wszyscy członkowie Komisji – doszedł Radny Radosław 
Kempinski). 
 
  W punkcie 8 porządku obrad, pani Arleta Miłuch – Dyrektor Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Bydgoszczy przedstawiła informację z realizacji zadań  
z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej finansowanych ze środków Państwo-
wego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2014r. (załącznik nr 5 do 
protokołu). Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego sprawozdania.  
 
  W punkcie 9 porządku obrad, członkowie Komisji przystąpili do rozpatrzenia 
wniosku Komisji Rewizyjnej z 18 grudnia 2014r. w sprawie ustalenia zasad przyzna-
wania „Nagród Radnych Powiatu Bydgoskiego” na podstawie uchwały Nr 16/II/06 
Rady Powiatu Bydgoskiego z dnia  6 grudnia 2006r. w sprawie wydzielenia środków 
finansowych na nagrody dla uczniów wszystkich typów szkół na terenie powiatu byd-
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goskiego. Przewodnicząca Komisji odczytała dotychczas obowiązujący Regulamin 
stanowiący załącznik do uchwały Rady Powiatu i otworzyła dyskusję.  
Wicestarosta Zbigniew Łuczak zaproponował, aby uczniom z każdej szkoły ponad-
gimnazjalnej przyznać po 1 nagrodzie o wartości 1.000zł lub po 2 nagrody o wartości 
500zł, a środki które pozostaną rozdzielić na Gminy w zależności od liczby uczniów 
przyznając nagrody o wartości 400 zł każda. I tak np. Gminom Dobrcz, Sicienko,  
Dąbrowa Chełm. i Nowa Wieś Wielka o porównywalnej liczbie uczniów przyznać  
po 3 nagrody, Gminom Białe Błota i Koronowo o największej liczbie uczniów przy-
znać po 6 nagród, a Gminom Osielsko i Solec Kuj. po 5 nagród. 
Z powyższą propozycją nie zgodził się Radny Leszek Kuziak, który wyraził opinię,  
że uczniowie powinni otrzymywać nagrody o równej wartości bez rozróżnienia  
na poszczególne typy szkół. Radny zaproponował również, że dla uczniów szkół  
powiatowych można wydzielić dodatkowe środki z budżetu. Radny uznał ponadto,  
że należy usunąć z Regulaminu kryterium socjalne przyznawania nagród dodając,  
że w minionych latach dyrektorzy szkół i rodzice zgłaszali się do Radnego z preten-
sjami z tego właśnie powodu.  
Z powyższą opinią zgodziła się Radna Małgorzata Niedźwiedzka, która poinformowa-
ła, że kryterium socjalne przy podziale nagród było niejednokrotnie przyczyną nieza-
dowolenia ze strony rodziców, a Radna Małgorzata Kaźmierczak dodała, że także 
przyczyną nieporozumień pomiędzy uczniami.    
Natomiast Przewodniczący Rady Zenon Rydelski wyraził opinię, że przy podziale  
nagród, zasadniczym kryterium powinna być średnia  ocen ucznia, a nie jego sytuacja 
materialna. 
Starosta Wojciech Porzych zaproponował, aby w związku z różnicą zdań Radnych  
i brakiem porozumienia co do wysokości i kryteriów przyznawania nagród, Rada 
uchyliła dotychczas obowiązującą uchwałę skoro pula środków na nagrody pochodzi  
z diet tj. z prywatnych środków Radnych. Z chwilą uchylenia uchwały, każdy Radny 
może samodzielnie zadecydować ile środków i wg jakich zasad chciałby przeznaczyć  
na nagrody.  
Z powyższą propozycją zgodziła się Radna Elżbieta Wysocka. Odmiennego zdania był 
natomiast Radny Adam Ryfa, który wyraził opinię o pozostawieniu uchwały po wpro-
wadzeniu ewentualnych zmian Regulaminu. 
Po zakończonej dyskusji, Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie propozy-
cję Komisji o odstąpieniu od uchwały  Nr 16/II/06 Rady Powiatu Bydgoskiego z dnia  
6 grudnia 2006r. w sprawie wydzielenia środków finansowych na nagrody  
dla uczniów wszystkich typów szkół na terenie powiatu bydgoskiego. Za wnioskiem 
głosowało 6 Radnych, przeciw był 1 Radny, a 3 wstrzymało się od głosu. 
  W punkcie 10 porządku obrad Komisja przystąpiła do opiniowania materiałów  
na VII Sesję Rady Powiatu Bydgoskiego w dniu 26 marca 2015r.: 
- projekt uchwały w sprawie określenia zadań i podziału środków finansowych  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2015r. został 
przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie, 

- projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Kujaw-
sko – Pomorskiemu na realizację zadania własnego „Przygotowanie realizacji pro-
jektu pn. Przeprawa promowa przez rzekę Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego  
i Czarnowa”, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie, 

-  
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- projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową dla Powiatu  

Bydgoskiego na lata 2015 – 2025, po jego przedstawieniu przez panią Grażynę 
Czepanko – Skarbnika Powiatu został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany 
pozytywnie, 

- projekt uchwały zmieniającej budżet Powiatu Bydgoskiego na rok 2015, po jego 
przedstawieniu przez panią Grażynę Czepanko – Skarbnika Powiatu, został przez 
Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozytywnie, 

- projekt uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu uchwały w sprawie Statu-
tu Powiatu Bydgoskiego, został przez Komisję jednogłośnie zaopiniowany pozy-
tywnie. 

 
  W punkcie 7 porządku obrad przeznaczonym  na wolne głosy i wnioski, Wice-
przewodniczący Komisji Radosław Kempinski, cytując treść odpowiedzi udzielonej  
na interpelację Radnej Elżbiety Wysockiej zgłoszonej na sesji 19 lutego br. w sprawie 
nie zdawalności egzaminów zawodowych w Zespole Szkół Ogólnokształcących i Za-
wodowych w Solcu Kujawskim, zwrócił się z zapytaniem w jaki sposób na polepsze-
nie wyników ma wpłynąć zakup kompletów podręczników dla uczniów? Radna Mał-
gorzata Niedźwiedzka wyjaśniła, że ze względu na wysoki koszt, nie wszyscy ucznio-
wie byli wyposażeni w podręczniki.      
Radna Elżbieta Wysocka stwierdziła, że po zapoznaniu się z pismem odniosła wraże-
nie iż udzielona jej odpowiedź na interpelację stanowi zlepek wybranych informacji. 
Dodała również, że intencją zapytania była przede wszystkim próba podjęcia dyskusji 
nad problemem i  pomoc szkole w jego rozwiązaniu.  
W związku z powyższym Radny Leszek Kuziak zaproponował, aby zaprosić Dyrekto-
ra Szkoły na posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej. 
Wicestarosta Zbigniew Łuczak przedstawił argumentację Szkoły co do przyczyn braku 
zdawalności egzaminu zawodowego z mechatroniki i podejmowane przez nią działa-
nia zmierzające do poprawy sytuacji. Jednocześnie poprosił o wstrzymanie się z rady-
kalną oceną tym bardziej, że w zdecydowanej większości absolwenci uzyskują dobre 
wyniki z przedmiotów maturalnych, znajdują zatrudnienie zaraz po szkole lub konty-
nuują naukę na studiach na tym samym kierunku. Dodał również, że zdawalność  
z tego przedmiotu w całym kraju jest bardzo niska, a  w ZSOiZ w  Solcu Kujawskim 
mechatronika jest jeszcze młodym kierunkiem.  
Radna Elżbieta Wysocka wyraziła opinię, że kierunek powinien zostać uruchomiony 
dopiero teraz, kiedy szkoła posiada już odpowiednią bazę. Wyraziła również zaniepo-
kojenie faktem odejścia doświadczonego nauczyciela, który tworzył ten kierunek  
od samego początku. Pani Maria Strąk – Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury i Spor-
tu Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy zapewniła, że zostały zatrudnione już  
odpowiednie osoby na jego miejsce. Dodała również, że największym problemem jest 
to, iż mimo podejmowanych prób Szkoła nadal nie posiada nauczyciela – egzaminato-
ra. Radna Małgorzata Kaźmierczak zgodziła się, że konieczne jest aby szkoła pozyska-
ła doświadczonych egzaminatorów. Natomiast Radny Adam Ryfa zaproponował bar-
dziej zdecydowane rozwiązania tj. jak zmiana dyrektora szkoły lub jej likwidację.  
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  Po wyczerpaniu tematów ujętych w porządku, Przewodnicząca zamknęła  
posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Polityki Społecznej o godz. 14.20. 

Protokołowała: Paulina Wengler 

Podpisy członków Komisji: 

1. Maria Płotkowska 
- przewodnicząca komisji   ……………………………………….. 

2. Radosław Kempinski 
- wiceprzewodniczący komisji  ……………………………………….. 

3. Anna Jakubowska   ……………………………………….. 

4. Małgorzata Kaźmierczak  ……………………………………….. 

5. Leszek Kuziak    ……………………………………….. 

6. Zbigniew Łuczak   ……………………………………….. 

7. Małgorzata Niedźwiedzka  ……………………………………….. 

8. Zenon Rydelski    ……………………………………….. 

9. Adam Ryfa    ……………………………………….. 

10. Elżbieta Wysocka   ……………………………………….. 


